
RADA eMINY
w Daszynie PROTOKOt NrXXX/2016

z t)brad XXX sesji Rady Gminy w Baszyme
odbytych w dmu 13 lipca 2016r.

Ad,l
Przewodnicza_cy Rady —Marek Chwialkowski otworzy! obrady XXX sesji Rady Gminy w

Daszynie.
Powital przybyfych na obrady sesji: radnych, softysow, Wojta-Zbigniewa Wojter?
Skarbnika Gminy-Danut? Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego .

Przewodnicza_cy stwierdzii, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwaf, poniewaz
uczestniczy w niej 12 radnych tj.80% ustawowego skladu Rady. Nieobecni: J.Kaczmarek,
Biukaszewski i K.Budka.

Ad. 2

Przewodnicza_cy przedstawil porz^dek obrad:

1. Otwarcie obrad, stvsderdzenie quorum .
2. Przyj^cie porzajdku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Sprawozdanie z dziaJalnosci mi?dzysesyjnej Wojta Gminy Daszyna.
5. Sprawozdanie z dziaiamosci mi^dzysesyjnej komisji statych Rady Gminy w Daszynie.
6. Podj^cie ucnwary w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna

nalata 2016-2030.
7. Podj^cie uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na 2016 rok.
8. Podj^cie uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na poddanie si? egzekucji w trybie

art. 777 Kodeksu post^powania cywilnegq.
9. Podj^cie uchwaly w sprawie uchwaienia ,,Programu usuwania i unieszkodiiwiania

wyrobow zawierajq.cych azbest z terenu Gminy Daszyna.
10. Podj^cie uchwaly w sprawie Regulaminu dofinansowania kosztow usuwania

i unieszkodiiwiania wyrobow zawieraja_cych azbest z terenu gminy Daszyna.
11. Podj^cie uchwaly w sprawie nabycia nieruchomosci gruntowej na rzecz Gminy

12. Podj?cie uchwaly w sprawie nabycia nieruchomosci gruntowych na rzecz Gminy
Daszyna.

13. Podj?cie uchwaly w sprawie powolania doraznej Komisji Statutowej 'R.ady Gminy
w Daszynie.

14. Qdpowiedzi na zapytania i wotae wnioski.
15. Przyj^cie protokohi z ostatniej sesji.
16. Sprawy rozne.
17. Zakonczenie obrad.
Porz^dek obrad przyjeto jednoglosnie.

Ad3
Radny J.Kinski zapytai czy gmina wyci^gn?la konsekwencje od Firm? Romeks za naruszenie
granicy dzialki gminnej w Daszynie. Czy Firma dokonala wplaty zadoscuczynienia za
poniesione z tego tyrolu straty przez gmin??
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Ad.4

Wojt przedstawii sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej stanowiace zalacznik do
protokoiu.
Dodatkowo poinformowaJ, ze rozpoczeto wptnanie do sieci energetycznej ogniw
fotowoltaicznych do produkcji energii.
Radny T.Dymny zapytaf, jaki jest stan prawny parku w Goszczynnie?
Wojt powiedzial, ze jest to prywatna wiasnosc Panstwa Blaszczykow, ktorzy wysta_pili o
wykreslenie tego obiektu z gmirmej ewidencji zabytkow, poniewaz planuja tarn budow?
stajni.
Na obrady sesji przybyl J.Kaczmarek . Obecnych 13 radnych.

Ad.5
Komisja Socjalno-Bytowa przedstawiia protokol z posiedzenia odbytego w dniu 20.04.2016 r.
w temacie: Kontrola Schroniska dla bezdomnych psow w Kotiiskach, gdzie przebywaja_ psy
wylapane na terenie gminy Daszyna.
Komisja Rewizyjna odczyta protokofy na nastepnej sesji.
Komisja Rozwoju Spoieczno-Gospodarczego nie odbyla posiedzen w okresie
miedzysesyjnym.

Ad.6
Skarbnik Gminy odczytala objasnienia do uchwafy Nr XXX/148/2016 w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 20116-2030.
Radny H.Dabrowski zapytal diaczego budynek socjalny w Mazewie jest wpisany w uchwale
w sprawie zmian w budzecie , a nie jest wpisany w uchwale dotycz^cej zroian Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030?
Sfcarbnik odpowiedziala, ze w WPF-ie wpisuje si^ zadania wieloletnie, a to zadnie jest roczne
i dlatego jest wpisane tylko w zmianach do budzetu roku 2016.
Wojt powiedziaJ, ze b^dzie to budynek dla osob, ktore chc .̂ skorzystac z lokali socjalnych.
Planowana lokalizacja na dziaice gminnej w Mazewie za budynkiem po starej gminy. W tym
roku przewiduje si§ tylko przygotowanie dokumentacji i zlozenie wniosku. Ma to bye forma
budynku pasywnego to znaczy zuzywajq.cego mate ilosci energii. Bryla bloku to szescian
dzi^ki czemu jest mniejsze zuzycie energii. Jest to technologia dopiero wdrazana do
realizacji. Jezeli wniosek zostanie przyj^ty i gmina znajdzie si§ na liscie beneficjentow jest
szansa na rozwiajzanie problemow lokalowych dla okolo 25 rodzin.
Radny T.Dymny zapytal na co bedzie przeznaczona kwota 60.000 zt.
Wojt odpowiedzial, ze w ramach tej kwoty bedzie opracowany wniosku, dokumentacja
geodezyjna i ztozenie ^vniosku.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze popiera budownict\vo mieszkaniowe, ale w tym roku wojt robi
kolejny projekt na kosztowna_ inwestycj? chociaz gmina tonie w diugach, Wskazane jest
myslenie bardziej ekonomiczne. Gmina bedzie skladac kolejne projekty ku uciesze osob
zajmuj^cych. sie. ich przygotowywanieni, bo biora_ za to duze pieniajdze bez wzgl^du na efefct
koncowy. Takie inwestycje nalezalo realizowac wczesniej przy lepszej sytuacji finansowej.
Wojt stwierdzii, ze przy skladaniu nowych wnioskow zawsze jest niepewnosc czy zostanie
zakwalifikowany, ale trzeba podejmowac takie ryzyko . Wczesnie nie mozna bylo planowac
takiej inwestycje bo nie bylo naboru na dofinansowanie. Przy obecnym naborze wnioskow
samorzaxi moze uzyskac 85% dofinansowania. Jezeli wniosek uzyska akceptacj?, realizacja
moze nastaj)ic w latach 2019-2020. Kolejnego naboru na tego typu projektu juz nie bedzie.
Dlatego warto podjac prob? i moze gmina zakwalifikuje si? na dofinansowanie.



- 3 -
Jest kilka podan o przydzial lokali mieszkalnych, ktorymi gmina nie dysponuje. Lokale
socjahie, ktore posiadamy sa_ w zfym stanie technicznym i moze nastapic koniecznosc
wyprowadzki lokatorow. Dlatego celowejestpodejmowanie dzialan w tym kierunku.
Zakonczono dyskusj?
Przewodniczacy poddai pod glosowanie uchwal§ Nr XXX/148/2016 w sprawie zmian w
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Daszyna.
Wynik glosowania:
Za 10
Przeclw 0
Wstrzymuja_cy 5
Uchwal? przyjeto wiejkszoscia, glosow.

Ad.7
Skarbnik Gminy przedstawila uchwai? Nr XXX/149/2016 w sprawie zmian w budzecie
gminy Daszyna na 2016 r.
Zniiany dorycza. przeniesien miedzy zadaniami inwestycyjnymi. Wydatki ogolem nie ulegaja,
zmianie .Zmienia si§ upowaznienia wojta do zaciqgania zobowiajzan w rachunku bieza_cym do
kwoty 850.000 zl.
Radny T.Dytnny zapytai dlaczego zwiejcszamy kwot? jaka wojt moze zacia^ac w ramach
rachunku biez^cego.
Wojt powiedziat, ze realizowane s .̂ projekty z dofinansowaniem zewn^trznym. Zawarte s .̂
umowy z Urz^dem Marszatkowski na realizacje projektow, ktore muszq.byc wykonane i
zaptacone rachunki. Na rozliczenie \vniosku Urza_d Marszalkowski ma 90 dm". Gmina
najpierw musi zapfacic rachunki przedlozyc potwierdzenie zaplaty w ramach rozliczenia
i czekac na zwrot. Jest mozliwosc debetu na rachunku biezajcym. Rozliczenie rachunku
nastepuje w ramach roku budzetowego. Na rachunku gminy sa_ srodki. Ale znaczone, ktore
mozna wydatkowac tylko na wskazany eel. Dlatego jest potrzeba zwi^kszenia limitu
upowaznienia, aby zachowac mozliwosci finansowe. Gmina czeka na zwrot zaleglego
podatku VAT.
Radny H.Dabrowski zapytai dlaczego jest wpisany kredyt w wysokosci 6000.000 zl skoro
podj?to decyzje o zmianie sprzedazy zwrotnej na kredyt dhigoterminowy wysokosci 4000.000
zl. Dlaczego zwiejtszono kwot§ kredytu i jakie jest oprocentowanie rachunku obrotowego.
Skarbnik wyjasnife, ze na kwot? kredytu 6.654.198 zl sklada sie; pozyczka w wysokosci
847.000 zl, pozyczka 1.107.198 zi, ktore byiy piano wane juz na etapie uchwalania budzeru i
kwota 4700.000 z} na wykup sprzedazy zwrotnej. Nie wi?cej nie zostaio dopisane.
Wojt powiedzial, ze oprocentowanie rachunku bieza_cego wynosi ok. 6-7%, ale zaci^gni^cie
kredytu w rachunku bieza_cym jest potrzebne na okres 1 miesiaca do czasu jak wplynie zwrot
w ramach dofinansowania z Urz^du Marszalkowskiego. Natomiast oprocentowanie kredytu
dJugoterminowy w kwocie 4.700.000 zl przewidywane jest w granicach 4%. Zobaczymy co
przedstawi^. banM w post^powaniu przetargowym.
Radnv T.Dymny zapytai dlaczego gmina placi Maggelanowi 4.700.000 zl skoro w ramach
sprzedazy zwrotnej otrzymala 3.700.000 zl.
Woit odpowiedzial, ze gmina otrzymala 3.700.000 zl netto po odprowadzeniu podatku vat.
Przy wykupie placimy wartosci wraz z podatkiem vat
Zakonczono dyskusj?
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Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? NrXXX/149/2016 w sprawie zmian do
budzetu gminy Daszyna na 2016 rok.
Wynik glosowania:
Za 9
Przeciw 0
Wstrzymujape 6
Uchwal? przyj?to wiejcszoscia^ glosow.

Ad.8
Przewodniczacy poprosil Sekretarza o omowienie projektu uchwafy Nr XXX/150/2016 w
sprawie wyrazenia zgody na poddanie si? egzekucji w trybie art. 777 Kodeksu post?powania
cywilnego.
Sekretarz poinformowat ze uchwala jest powiazana z przyj^t^. zmiang. do budzetu gminy o
upowaznieniu wqjta do zaciajjania kredytow i pozyczek na pokrycie deficytu budzetu.
W zwiajzku z planowanym zaci^goi^ciem kredytu bank wymaga zabezpieczenia w fonnie
aktu notarialnego poddania si? egzekucji w trybie art.777 kpc. Aby wojt mogl podpisac akt
notarialny musi bye podj?ta przez rade stosowna uchwala.
Sekretarz przytoczyl tresc artykuiu 777kpc.
Wojt powiedzial, ze gmina juz wczesniej korzystala z kredytu w rachunku biez .̂cym z banku
obslugujajcego gmin? i nie bylo takich wymogow. Okazalo si?, ze bank po kontroli ma no we
wytyczne i z .̂da takiej formy zabezpieczenia. Tego rodzaju zabezpieczenia stosuje si? nie
tylko przy kredytach, ale rowniez przy dotacjach. Bank stawia takie wymogi i kredytobiorca
musi je speinic, aby otrzymac kredyt
Radny T. Dymny zapytal, jaka dziaika b?dzie wskazana pod zastaw?
Wojt powiedziat, ze nie ma wskazania konkretnej dzialki. Jest to ogolne zabezpieczenie na
calosci majatku gminy.
Radny T.Dymny stwierdzit, ze wynika z tego, ze gmina zastawia caty majatek pod kredyt i
jezeli dojdzie do zaj?cia majatku to komornik sam zdecyduje co zajrnie na poczet zadiuzenie.
Radny powiedzial, ze nie dziwi si? bankowi, ze zazajdal takiej formy zabezpieczenia. Jak
dowiedziai, si?, ze gmina Daszyna jest jedn^. z najbardziej zadhizonych gmin wojewodztwa
lodzkiego. Wojt juz na poczatku obj?cia funkcji zaczal w szybkim tempie zadiuzac gmin? i
nie realizewac pianowanycn dochodow. Na przykJad w 2015 roku nie wykonano dochodow
gmmy na 2.000.000 zl. W prasie lokalnej wojt twierdzi, ze bylo wiele kontroli zewn?trznych i
zadna nie wykazala razacych nieprawidlowosci. Wystarczy zapoznac si? z zaleceniami
pokontrolnymi RIO po przeprowadzonych kontrolach w roku 2013 i 2014. Jest to tak
obszerny material jakiego nie bylo od lat w stosunku do gminy Daszyna.
T?rzewodniczacv upomnial radnego, ze w swej wypowiedzi odbiega od tematu.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze jego wypowiedz jest w pelni zwiajzana z tym nad czym ma
zdecydowac rada. Nad zastawieniem majajtku gminy.
NastapiJa krotka polemika mi^dzy radnyin i przewodnicz^cym . Radny Dymny konrynuowaJ
swoja wypowiedz.
Gmina Daszyna w biezacym roku odsetek i czynszu dzierzawnego ze sprzedazy zwrotnej
musi zaplacic 730.000 zl. Sprawy, ktore przede wszystkim powinny bye przez wojta
dopilnowane to dochody do budzetu gminy. Na przyklad realizacja scî galnosci podatku od
nieruchomosci i podatku od wydobycia kruszywa. Uszczelnienie sciajjalnosci naleznosci z
tytuiu podatkow i oplat
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Banki nie chcq. dawac juz kredytow bez zabezpieczenia. Wiec wojt posuwa si? do zastawiania
majatku gminnego. Wqjt powinien dokonczyc rozpocz?te inwestycje, a nie wciaz zaczynac
nowe bez wzgi?du na koszty. Rada przyjmuja_c tq. uchwal? zdecyduje za wszystkich
mieszkancow i obcia^y ich dJugami gminy. Sytuacja roku poprzedniego pokazala, ze gmina
Daszyna urniera finansowo. Nalezy wreszcie powiedziec wojtowi NIE.
Radny T.Dymny zglosil wniosek o przeprowadzenie glosowania imiennego nad omawiana
uchwalq..
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze zgodnie z zapisami statutu gminnego projekty uchwai
powinny bye zaopiniowane przez radc? prawnego. Dlaczego nie jest to stosowane.
Radny zapytal, z ktorego artykulu i paragrafo b?dzie sporzajdzany akt notarialny? Kazdy wie,
ze jezeli bank ma zabezpieczenie na koncie kredytobiorcy nie potrzebuje zabezpieczenia w
postaci poddania si? egzekucji na majatku.
Radny zaproponowal dopisanie do tresci uchwaly co bedzie konkretnie poddane zaj?ciu. Taki
zapis musi bye zgodn}' z zapisami aktu notarialnego. Upowaznieni wqjta jest
niewystarczajq.ce. Rada przed podpisaniem aktu notarialnego powinna znacjego tresc.
Radny przytoczyi fragment uchwaly Skladu Orzekajajcego RIO w Lodzi. Przypomnial o
wyroku NSA w sprawie sprzedazy zwrotnej. Stwierdzil, ze papier wszystko przyjmie i mozna
pisac wszystko co si? chce. Trzeba jednak myslec jak to wszystko uda si? splacic. Pieniajdze z
PROW-u i innych zewn?trznych zrodel nie wystarcz .̂. Przyjdzie moment gdzie nie b?dzie
ch?tnych na dawanie gminie Daszyna pieni?dzy.
Wojt stwierdzil, ze barwne wysta_pienie radnego Dymnego jest spowodowane obecnosci^.
kamer na sali obrad. W gminie Daszyna bardzo duzo zostalo zrobione. Wiele osob z poza
gminy jest zaskoczonych, jak wiele na lepsze si? zmienilo. Jezeli nie zrealizowano dochodow
budzetu ze sprzedazy mienia to chyba dobrze. Maja_tek gminy pozosta! i na pewno nie straci
na wartosci. Jest to caly czas forma zabezpieczenia. Pojawiaja^ si? juz kolejni inwestorzy na
kolejne tereny inwestycyjne.
Omawiana uchwala dotyczy zabezpieczenia kredyta na rachunku bieza_cym na ten rok. Jest to
krotki okres i dlatego bank wymaga takie zabezpieczenie. Srodki 33. potrzebne na zakonczenie
realizacji zadan, aby uzyskac zwrot w ramach przyznanego dofinansowania.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze slabym argumentera jest to, ze bank matakie wymogi. Mozna
wystapic o kredyt w innym banku.
Wqjt odpowiedzial, ze nie mozna bo jest to kredyt w ramach rachunku biezajcego jaki gi-nina
posiada w tym banku.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze wojt dziala nie z mysla_ o mieszkancach, ale pod interes
inwestora. Na przyklad budowa zjazdu . Nie mysli si? o drogach gminnych sfaz^cych
mieszkancom, ale robi si? zjazd do przetworni. Przy uchwalaniu budzetu bylo pytanie, co
w sytuacji nie wykonania budzetu. Wqjt nie nie zrobil, aby do tego nie dopuscic.
Wielokrotnie grnina brala kredyty, ale nie bylo jeszcze sytuacji aby wchodzic w zastawianie
majatku pod zobowiajzania.
Radny HLDabrowski zglosil wniosek o wprowadzenie poprawki do tresci projektu uchwaly
polegaja.cej na uzupelnieiiia zapiso\ w paragrafie pierwsz3rm, ze przed zawarciem aktu
notarialnego rada zostanie zapoznana z jego tresci .̂ i poinformowana na jakim majatku gminy
b?dzie zastawienie pod zobowiajzanie.
Wojt powiedzial, ze tresc uchwaly byla uzgodniona z bankiem. Uchwal? przedklada wqjt,
ktory ma kompetencje do zglaszania zmian do budzetu gminy i nalezy traktowac jako
pierwszy wniosek, ktory ma pierwszefistwo w glosowaniu . W minionym roku udalo si?
uzyskac znacza_ kwot? dofinansowania ze srodkow zewn?trznych. Po wyjsciu Anglii z unii
moze bye to ostatni rok rozdania srodkow unijnych.



Na obecna_ chwil? trudno przewidywac jak b?da_ ksztaftowafy si? odsetki od kredytow. Cheajc
zmniejszyc deficyt trzeba zrobic cos w tym kierunku. Radny Dymny wciajz jest me
zadowolony .Rowniez z tego, ze na teren gminy Daszyna przychodza_ inwestorzy. Moze lepiej
aby poszli do innych grnin. Nowe inwestycje to podatki dla gminy i przede wszystkim
miejsca pracy dla mieszkancow.
Radny T.Dymny stwierdzi}, ze jako mieszkaniec tej gminy troszczy si? o jej dobro. Wojt
cblubi si? majatkiem, ktory chce poddac egzekucji, a mamy swietlice bez podla_czonej wody,
obiekt w Drzykozach, z ktorym me wiadomo co zrobic, palac w Daszynie, ktory stoi pusty.
Caiy problem polega na tym, ze tworzy si? bezuzyteczny majatek, ktory w przyszlosci moze
zostac zaj ety na poczet zadJuzenia gminy.
Sekretarz powiedziat, ze uchwala ta umozliwia skorzystanie z formy zabezpieczenia kredytu,
ale me jest to zastawianie majajku gminy. Nie ma takiego stwierdzenia w tresci. Nie wiadomo
jeszcze jakiej tresci bedzie akt notarialny.
Radny T. Dymny stwierdzil, ze bank nie chce udzielic gminie kredytu i dlatego wymaga
takiej formy zabezpieczenia. Radny zapytat czy wczesmej byry juz podejmowane takie
uchwaiy?
Sekretarz odpowiedziaj:, ze nie bylo w gminie wczesniej takiej uchwafy, ale ogolnie w obiegu
prawnym w kraju takie uchwaly funkcjonujq..
Sottys D.Kaczmarek zapytai czy moze bye zabezpieczenie na straznicach.
Sekretarz stwierdzii, ze nie ma takiej sytuacji. To nie jest zaj^cie majajku.
Radny HDabrowski stwierdzil, ze jego zdaniem gmina nie ma gwarancji zabezpieczenia
srodkow na koniec roku na rachunku biezajcym i dlatego bank wymaga takiej formy
zabezpieczenia.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddai pod glosowanie wniosek radnego T.Dymnego o przeprowadzenie
glosowania imiennego.
Wynik glosowania:
Za 6 glosow
Przeciw 8 glosow
WstrzymuJ3.ce 1 glos.
Wniosek odrzucono wi?kszosci^. glosow.
Przewodniczacy poinfonnowal, ze b?dzie w pierwszej kolejnosci glosowany wniosek wojta,
jako uchwala. Jezeli nie uzyska wi?kszosci b?dzie przeglosowany wniosek radnego
Dajbrowskiego o zmian? tresci paragrafu 1 uchwaly.
Radny H-Dabrowski st\vierdzil, ze jego wniosek powinien bye glosowany jako pierwszy
poniewaz zglaszal zmiany do przedstawionej projektu uchwaly.
Przewodniczacy stwierdzil, ze wnioski glosowane sa_ w kolejnosci zgioszen. Wojta wniosek
jako projekt uchwaly byl pierwszy.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXX/150/2016 w sprawie zmian do
budzetu gminy Daszyna.
Wynik giosowania:
Za 9
Przeciw 5
Wstrzymuja_ce 1
Uchwale przyj^to wi^kszosci^. glosow.
Przewodnicza_cy oglosil 15 minutowa_przerw? w obradach.
Wznowiono obrady . Obecnych 15 radnych.
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Radny H.Dabrowski poinformowal, ze przewodniczacy ztarnal zapisy statutu gminy nie
poddajac pod glosowanie wniosku zgloszonego przez radnego. W zwiazku z tym radny zlozy
skarg? na legalnosc uchwaly Nr XXX/150/2016 do Wojewody Lodzkiego w raniach nadzora.

Ad.9
Sekretarz_om6wil uchwal? w sprawie Programu usuwania i unieszkodliwiania wyrobow
zawierajacych azbest z terenu gminy Daszyna. Odczytal pismo Regionalnej Dyrekcji Ochrony
Srodowiska w sprawie oceny oddzialywania na srodowisko-odstapiono od przeprowadzania
w/w oceny. Pierwsze dziaiania rozpocz?to w 2014 roku dokonujae inwentaryzacji wyrobow
azbestowych na terenie gminy Daszyna. Aby uzyskac dofinansowanie na usuwanie azbestu
koniecznie jest przyj?cie programu usuwania i unieszkodliwiania wyrobow zawierajacych
azbest oraz regulaminu dofinansowania ,Osoba zainteresowana uzyskaniem dofinansowanie
powinna zlozyc stosowny wniosek. Przedstawiciele Urz?du Wojewodzkiego kontroluj% czy
na wskazanej posesji znajduja^ si? wyroby azbestowe. Po usuni?ciu b?dzie kontrola, czy
dokonano usuni?cia w ilosci wskazanej we wniosku.
Radna B.Kaganiec zapytala czy sq. sktadane juz wnioski.
Sekretarz odpowiedzial, ze sq. juz skJadane wnioski. B?d .̂ przyjmowane do czasu
uprawomocnienia si? uchwaly. Terrain odbioru wyrobow azbestowych nie moze przekroczyc
30 wrzesnia 2016 r. Z dofinansowania trzeba rozliczyc si? do konca pazdziernika 2016 r.
W roku 2017 realizacja usuwania azbestu i dofinansowanie b?dzie bardziej rozlozone w
czasie . Dofinansowanie 99% w przypadku prowadzenia usuwania przez samorz^d, a jezeli
osoba dokonuje tego indywiduamie dofinansowanie wynosi 85%. W programie wskazane sâ
ilosci wyrobow azbestowych znajdujace si? na terenie gminy. Na terenie gminy znajdujq. si?
w ziemi rury azbestowo-cementowe, ktore nie podlegaj^. utylizacji. Po modernizacji w 90%
udato si? juz wyeliminowac tego typu rury z wodociajju.
W ramach tego programu nie ma dofinansowania na nowe pokrycia dachowe.
Obrady sesji opuscil radny M-Bawej. Obecnych 14 radnych.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXX/151/2016 w sprawie uchwalenia
JProgramu usuwania i unieszkodliwiania wyrobow zawierajacych azbest z terenu Gminy
Daszyna.
Wynik glosowania
Za 14 glosow
Przeciw 0 glosow
Wstrzymujace 0 glosow
Uchwal? przyj?to jednoglosnie.

Ad.10
Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XXX/152/2016 w sprawie Regulaminu
dofinansowania kosztow usuwania i unieszkodliwiania wyrobow zawierajajcych azbest z
terenu gminy Daszyna.
Nie zgloszono pytan.
Przewodniczacy poddaJ uchwal? pod glosowanie.
Wynik glosowania:
Za 14 glosow
Przeciw 0 glosow
Wstrzymuja_ce 0 glosow
Uchwal? przyj?to jednoglosnie.



Ad.ll
Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XXX/153/2016 w sprawie nabycia nieruchornosci
gruntowej na rzecz Gminy Daszyna.
Pani E.Kaminska poinformowala, ze jest to dziatka w Starym Slawoszewie Panstwa
Fabjanowskich znajduja_ca si? przy drodze powiatowej (skrzyzowanie kkoscioika).
Jest to dziaika, na ktorej jest usytuowany zespo! zaporowo-steruja_cy przesylem gazem.
Powierzchnia dziaiki wynosi o,10 ha. Jest tarn rowniez skrzynka z kablami telefonicznymi,
wodociajj i kanalizacja. Znajduja_ce si? tarn urza_dzenia utrudniaja_ upraw? pola.
Wojt poinformowal, ze uzgodniono cen? ok. 10.000 zl za 0,1 Qha plus koszty notarialne po
stronie nabywcy. Jest to cena zblizona do ceny zakupu dziaiki pod zbrojenie terenow
inwestycyjnych.
Na obrady sesji powrocil radny J.Kifiski. Obecnych 15 radnych.

Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXX/153/2016 r. w sprawie nabycia
nieruchornosci gruntowej na rzecz Gminy Daszyna.
Wynik glosowania:
Za 15
Przeciw 0
Wstrzymuj^ee 0
Uchwal? przyj^to jednoglosnie.

Ad.12
Przewodniczacy odczytat uchwat§ Nr XXX/154/2016 w sprawie wyrazenia zgody na nabycie
nieruchomosci gruntowej na rzecz gminy Daszyna.
Wojt powiedzial, ze przedmiotowa uchwala dotyczy dzialek wzdluz drogi w Osedowicach,
ktora mozna dojechac mi^dzy innyrni do Panstwa Bawejow, Jagodzinskich. Droga ma
szerokosc 3 metrow. Po ostatnich pomiarach nastapfta koniecznosc uregulowania kwestii
szerokosci drogi. Konieczne jest wykup niewielkich powierzchni z 6 roznych dzialek.
Powierzchnia potrzebna na drog§ jest niewielka.
Radnv H.Dabrowski zapytal na co wlasciwie potrzebne jest poszerzenie drogi. W uchwale
jest wskazana ogolna powierzchnia 771m2. Jest to mala powierzchnia, czy ma to bye na
rowy, czy na pobocza.
Radnv M.Bawej wyjasnit, ze po pomiarach okazalo si? ,ze prawie pol drogi tuz na wjezdzie
znajduje si? w polu Pana Wlodzirnierza Borowskiego, a druga strona drogi znajduje si? tuz
przy ogrodzeniu Pana Jerzego Borowskiego. Aby uregulowac spraw? na przyszlosc wskazane
jest wykupienie tej cz?sci gruntu, na ktorym znajduje si? droga. Obecnie wjazd ma okolo 7
metrow a w dofcumentach jest mniej 5 metrow. Mieszkancy jezdza_ i jest dobrze ale jak zmieni
si? wlasciciel dziaiki moze na to si? nie zgodzic i wowczas duzym samochodem si? nie
wjedzie.
Radnv BLDabrowski zapytal czy gmina bedzie wykonywala jaMes modernizacje w zwiajzku z
wykupem wskazanych dzialek.
Radny M.Bawej powiedzial, ze na razie tego nie oczekuje od gminy. Chodzi tylko o
uregulow^anie prawa wlasnosci na gruncie gdzie przebiega droga.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddai pod glosowanie uchwal? Nr XXX/154/2016 w sprawie wyrazenia
zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej na rzecz gminy Daszyna.
Wynik glosowania:
Za 14.
Przeciw 0
Wstrzyrnujajce 1
Uchwal? przyj?to wi?kszoscia_ glosow.
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Ad.13

Sekretarz stwierdzil, ze by} wniosek praewodniczacego o rozpocz^cie prac nad zmianami do
statutu grainy lub opracowanie nowego. Z uwagi na szereg zmian w przepisach uzasadnione
jest opracowanie nowego statutu. W tym celu nalezy powolac Komisj? Statutowa^.
Przewodniczacy zaproponowal, aby Komisja Statutowa liczyia 5 osob. Propozycja przyjeta
jednoglosnie.
Zgloszono nastepujace kandydatury:
Marek Szymanski
Henryk Dabrowski
Malgorzata Grabowska
Tadeusz Dymny
Krzysztof Budka
Jaroslaw Kinski
Miroslaw Pokorski
Wszyscy kandydaci wyrazi zgod?.
Przewodniczacy poinformowal, ze z posrod 7 kandydatow wybranych zostanie 5 , ktorzy
uzyskajq. najwi^ksz% ilosc giosow «za".
Wynik glosowania:
Marek Szymanski 13 za
Henryk Dabrowski 6 za
Malgorzata Grabowska 14 za
Tadeusz Dyrnny 15 za
Krzysztof Budka 11 za
Jaroslaw Kinski 12 za
Mirosiaw Pokorski 7za

Najwiejcsza_ ilosc glosow uzyskali radni: Marek Szymanski, Malgorzata Grabowska, Tadeusz
Dymny, Krzystof Budka, Jaroslaw Kinski, ktorzy weszli w sklad Komisji Statutowej.
Komisja ze swego skladu wylonila przewodniczacego-Jaroslawa Kinskiego.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal§ Nr XXX/155/2016 w sprawie powolania
doraznej Komisji Statutowej Rady Gminy w Daszynie .
Wynik glosowania:
Za 15
Przeciw 0
Wstrzymujape 0
Uchwal? przyj^to jednoglosnie.

Ad.14
Wojt udzielil odpowiedzi na pytania zgloszone w punkcieS:
I/ W ubiegiym tygodniu byl wlasciciel Firmy ROMEX. Czekamy na protoko! z kontroli
Urz^du Gorniczego, ktory srwierdzil naruszenie dziaUa gmiimej. Znaja^c tresc ustalen urz^du
b^dzie podj?ta decyzja co z tym dalej zrobic. Firma tlumaczyla sie., ze nastapilo obsuni^cie
ziemi z naszej dzialki, co jest nieprawda. B^dzie ta sprawa dalej monitorowana.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze z gminnej dzialki wykopali dobry material, a teraz nawiezli
gliny i wycofuj^. si? z zaplaty odszkodowania za naruszenie terenu.
Soltys D.Kaczmarek stwierdzil, ze ewidentnie mialo miejsce nielegalne wydobycie kruszywa.
Jezdzq. gminna droga^ w ktorq. zniszczyli, a gmina nie reaguje. Innych przedsiebiorcow
umiano zmusic do wplaty kaucji na ten eel. Wojt jafco gospodarz gminy powinien podja_6
jakies dzialania.
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Radny T.Dymny stwierdzii, ze gmina Daszyna jest ogolnie bardzo dobra. Pozwala niszczyc
drogi, zaklada na gminie Witonia darmowe przylacza gazowe.
Radny J.Kinski zobowiazal wojta, aby do najblizszej sesji gmina porozumia si? z Firma_
ROMEX w kwestii odszkodowania za podkopanie gminnej dzialki i niszczenie drogi
gminnej..
Wojt odpowiedzial, ze wydobywaja_ legalnie kruszywo, a wyjazd droga gminna_ przez
Siawoszew wskazalo starostwo. Gmina nie moze samowolnie stawiac znakow drogowych
ograniczajapych ruch drogowy.

Ad.15
Przyjeto protokol Nr XXIX/206 z 23 czerwca 2016 r.

Ad.16
Przewodniczacy poruszyl spraw? drogi asfaltowej i drogi skosnej gruntowej w Starym
Slawoszewie kolo Pana Kaczmarka. Droga gruntowa za budynkami Pana Kaczmarka zostaia
zaorana i wlapzona w przylegajape pola uprawne. Na gruncie Pana Kaczmarka wybudowano
drog? asfaltowq.. Co w sytuacji jezeli ktos bedzie chcial jechac wedlug oznaczen na mapie .
Powinien jechac przez pole Pana Kaczmarka. Ta sprawa powinna bye wreszcie uregulowana.
Radny H.Dabrowski zapytal czy jest dokument potwierdzajacy. ze droga skosna przez pole
Pana Kaczmarka jest wlasnoscia^ gminy. Czy jest na to zaiozona ksi^ga wieczysta. Jezeli jest
wpisana w planie zagospodarowania przestrzennego trzeba ustalic kto jest wlascicielem.
Radny M.Bawej powiedzial, ze po nowych pomiarach na mapach jest oznaczona droga
asfaltowa, a nie ma drogi skosnej.
Przewodniczacy poprosil o przygotowanie informacji o lokalizacji na mapach drogi w Starym
Slawoszewie, ktora droga jest oznaczona na mapie.
Soltys E.Zurawicz zapytala kiedy b?d^. tabliczki z numeracj^. posesji i nazwami
miej sco wosci?
Radny H.Dabrowski poinformowal, ze przewodnicz^cy zlamal regulamin nie przyjmujac do
glosowania jego wniosku zgloszonego w punkcie 8 obrad dotycza_cego wprowadzenia zmian
do przedstawionego projektu uchwaly. W zwiajzku z rym wniesie skarg? na przyj^t^. uchwale
do Wojewody Lodzkiego.
Radny J.Kaczmarek zglosil do wymiany drogowskaz przy drodze krajowej. Jest znak z
napisem ,,Slawoszew" i nie wiadomo o jaki Siawoszew chodzi. Ostatnio pogotowie bladzilo
po Starym Slawoszewie, a zgloszenie bylo z Nowego Slawoszewa. Nalezy postawic
drogowskazy z prawidlowym nazewnictwem ,,Stary Stawoszew" i ,,Nowy Siawoszew".

Ad.17
W zwiajzku z wyczerpaniem porzadku obrad Przewodniczacy zamknal XXX sesje Rady
Gminy w Daszynie.

Protokolowata:
D.Kazmierczak

PRZEW


